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Voorzitter:

Is het glas half vol of half leeg?

De Heemsteedse VVD gaat uit van een positieve benadering i.z. de kadernota 2024-2027 en 
Voorjaarsnota met een aantal kritische aandachtspunten.

Voor de jaren 2023 en 2024 is een gezond financiële begroting opgesteld, de jaren daarna 
zien we een toenemend structureel tekort ontstaan. 

We zitten in financieel lastige tijden, forse materiaal en rente stijgingen en ook de inflatie 
cijfers lopen op. We zijn voorstander om de kwaliteit van Heemstede hoog te houden zowel 
m.b.t. onderhoud, inrichting en dienstverlening. Zoals gesteld in de kadernota moeten we 
blijven investeren en keuzes maken waar we prioriteiten aangeven. Het tekort loopt op van 
900k in 2023 tot 4 mln. in 2027!  Het is ieder jaar weer een verrassing welk bedrag de 
gemeente Heemstede ontvangt  uit het gemeentefonds, afgelopen jaar was dit een positieve 
verrassing maar daar kunnen we niet ieder jaar vanuit gaan. 

Het nieuwe college heeft het uitvoeringsprogramma 2022-2026 gepresenteerd met mooie 
ambities en is het afgelopen jaar gestart om deze ambities te realiseren. 

- Wonen: aanpak 2 beschikbare gebieden Manpadslaangebied na ruim 20 jaar tot 
ontwikkeling en het Havenkwartier een van de laatste gebieden die we kunnen 
ontwikkelen om de woonopgave te realiseren.

- Bereikbaarheid  en verkeersveiligheid, Heemstede is geen eiland, nu is ons dorp een 
doorgangsplaats voor omliggende gemeentes. We hebben al eerder aangegeven dat 
het verkeer om Heemstede heen moet via de Spanjaardslaan Haarlem en niet zoals 
nu dat wij dit faciliteren. Om Heemstede heen worden steeds meer huizen gebouwd, 
Schalkwijk 1500, Haarlem Zuid en Haarlemmermeer. Wij vragen het college om er 
alles aan te doen om in overleg met de omliggende gemeentes hier aandacht en 
uitvoering aan te geven.  



- Onderhoudsniveau groen op niveau B houden,  helaas  is niveau A  in de huidige 
financiële situatie niet haalbaar zou een extra investering met zich meebrengen op 
jaarbasis van 302k,  dit zijn ook keuzes die we moeten maken. Toch als je vanuit 
Haarlem komt, zie je direct het verschil met Haarlem hoe mooi het groen in 
Heemstede is onderhouden

Het college heeft gekozen voor een realistisch en structureel financieel evenwicht zoals het 
college stelt in de kadernota. Heemstede ontkomt er helaas niet aan om de OZB licht te 
verhogen en meer in lijn te brengen zoals de omliggende gemeentes de tarieven hanteren. 
Op dit moment heeft Heemstede een van de laagste tarieven.  Waar praten we eigenlijk 
over? Een eigenaar met een woonhuis met een WOZ waarde van € 800k gaat met het 
nieuwe tarief € 21,00 per jaar meer betalen. 

Naast deze verhoging heeft het college serieus en goed gekeken waar we kunnen 
bezuinigen. Met een totaal bedrag van 232k in 2024 oplopend naar 315k in 2027. Voor de 
jaren 2026 en 2027 is dit niet voldoende om een sluitende begroting te realiseren. Het 
college kiest er nu niet voor om voor die jaren met een sluitende begroting te presenteren, 
met als argument dat vergelijkbare gemeentes in dezelfde situatie verkeren. We maken ons 
hier zorgen over om 2026-2027 te presenteren met een open einde.

We staan de komende jaren voor grote uitdagingen, te denken aan o.a. IHP scholen, 
wegcategoriseringsplan (30 km) opvang asielzoekers, dit vraagt een grote inspanning van 
onze ambtenaren en college. De Heemsteedse VVD wil hun hartelijk danken voor hun inzet, 
betrokkenheid bij alle vraagstukken en helder geschreven Kadernota en Voorjaarsnota. 

Dank  voor uw aandacht.


